
10. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE MOKRÝ LOM 

 
Termín konání: úterý 12. prosince 2023 od 19:00 hod. v místnosti obecního úřadu. 

 
Přítomni:  Brůžek Miroslav, Dychtl Petr, Ehrlich Martin, Kursa Jaroslav, Zvoníčková Denisa 
Omluveni: Šnorková Markéta, Vaclík Václav 
Dále přítomni: M. Vaclíková 
 
Program: 

1. Zahájení 
2. Rozpočtová opatření 
3. SMO Pomalší – návrh rozpočtu na r. 2024, střednědobý výhled rozpočtu do r. 2027 
4. Darovací smlouva Prevent 99 
5. Svoz odpadů v r. 2024, smlouva s M. Pedersen 
6. Aktualizace obecně závazných vyhlášek obce o místních poplatcích a likvidaci odpadů 
7. Vodné a stočné v r. 2024 
8. Rozpočet obce na r. 2024, střednědobý výhled rozpočtu do r. 2026 
9. Termíny zasedání v r. 2024 
10. Činnost výborů 
11. Informace z obecního úřadu 

 

1. Zasedání Zastupitelstva obce Mokrý Lom (dále zastupitelstvo) bylo zahájeno v 19:01 hodin 
starostou obce Martinem Ehrlichem („dále jako „předsedající“). Předsedající konstatoval, že 
zasedání bylo řádně svoláno v souladu s jednacím řádem. Předsedající dále z prezenční listiny 
přítomných členů ZO (viz příloha č. 1) konstatoval, že přítomno je 5 členů ZO, takže 
zastupitelstvo je usnášeníschopné.  

Předsedající určil zapisovatelem M. Brůžka a ověřovateli zápisu D. Zvoníčkovou a P.Dychtla, 
kteří tuto funkci přijali. 

Předsedající dále předložil ověřený zápis z minulého jednání, ke kterému nikdo nevznesl 
výhrady.  
Předsedající předložil program jednání, který byl vyvěšen na úřední desce a zaslán v pozvánce 
zastupitelům. K návrhu programu nebyly vzneseny žádné další návrhy na doplnění. 

Návrh usnesení 2023-10/1: Zastupitelstvo schvaluje program jednání podle návrhu zveřejněného na 
úřední desce. Výsledek hlasování: Pro 5 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 

2. Předsedající seznámil ZO se schváleným rozpočtovým opatřením 10/2023 a 11/2023, 
zveřejněným i na webových stránkách obce (příloha č. 2). K tomuto bodu jednání nikdo 
z přítomných nevznesl žádné další stanovisko ani výhrady.  

Návrh usnesení 2023-10/2: Zastupitelstvo bere na vědomí schválené rozpočtové opatření č. 10/2023 
a 11/2023. Výsledek hlasování: Pro 5 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 

3. Předsedající seznámil ZO s návrhem rozpočtu SMO Pomalší na r. 2024 a s výhledem rozpočtu 
SMO na r. 2025-2027 (příloha č. 3), které jsou zveřejněny na úřední desce včetně vzdáleného 
přístupu 23.11.-7.12.2023. Rozpočet je nutné projednat na úrovni jednotlivých členských 
obcí. ZO tento bod projednalo, nikdo z přítomných nevznesl žádné stanovisko ani výhrady.  

Návrh usnesení 2023-10/3: Zastupitelstvo bere na vědomí návrh rozpočtu SMO Pomalší na r. 2024 a 
střednědobý výhled rozpočtu SMO Pomalší na r. 2025-2027. Výsledek hlasování: Pro 5 Proti 0 Zdrželi 
se 0. Usnesení bylo přijato. 

4. Předsedající seznámil zastupitele s žádostí o dar na financování podílu na protidrogových 
službách s organizací Prevent 99 na částku 1664 Kč (příloha č. 4). Obec se v minulosti zavázala 



takto přispívat. Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům 
sdělit své stanovisko. Žádné další stanovisko sděleno nebylo. 

Návrh usnesení 2023-10/4: Zastupitelstvo schvaluje žádost o dar – příspěvek na protidrogovou 
politiku organizaci Prevent 99 a pověřuje starostu podpisem darovací smlouvy. Výsledek 
hlasování: Pro 5 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 

5. Předsedající seznámil ZO s návrhem dodatku č. 23 ke smlouvě na svoz a likvidaci 
komunálního odpadu s firmou M. Pedersen. Od 1.1.2024 se cena služeb zvyšuje o cca 7 % 
(příloha č. 5).  Konečná výše poplatku je dána obecně závaznou vyhláškou – viz další bod 
jednání. Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. K danému bodu jednání nikdo z přítomných nevznesl žádné stanovisko. 

Návrh usnesení 2023-10/5: Zastupitelstvo schvaluje dodatek č. 23 ke smlouvě na svoz a likvidaci 
komunálního odpadu s firmou M. Pedersen s platností od 1.1.2024. Výsledek hlasování: Pro 5 Proti 0 
Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 

6. Předsedající seznámil ZO s návrhem aktualizací 4 obecně závazných vyhlášek (příloha č. 6). 
Poplatkové vyhlášky (o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství, o 
místním poplatku ze psů, o místním poplatku z pobytu) je nutné měnit kvůli změně zákona o 
místních poplatcích (především jde o stanovení roční splatnosti poplatků). Výše poplatků 
zůstává zachována. Vyhláška se mění kvůli změnám v zákoně o odpadech, její detaily již byly 
projednávány na minulých jednáních zastupitelstva. Kontrola z ODK MV ČR proběhla, byly 
provedeny formální drobné opravy. Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i 
přítomným občanům sdělit své stanovisko. K danému bodu jednání nikdo z přítomných 
nevznesl žádné stanovisko. 

Návrh usnesení 2023-10/6a: Zastupitelstvo schvaluje obecně závaznou vyhlášku o stanovení 
obecního systému odpadového hospodářství s účinností od 1.1.2024. Výsledek hlasování: Pro 5 Proti 
0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 
Návrh usnesení 2023-10/6b: Zastupitelstvo schvaluje obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku 
za obecní systém odpadového hospodářství s účinností od 1.1.2024. Výsledek hlasování: Pro 5 Proti 0 
Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 
Návrh usnesení 2023-10/6c: Zastupitelstvo schvaluje obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku 
ze psů s účinností od 1.1.2024. Výsledek hlasování: Pro 5 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 
Návrh usnesení 2023-10/6d: Zastupitelstvo schvaluje obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku 
z pobytu s účinností od 1.1.2024. Výsledek hlasování: Pro 5 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 

7. Zastupitelstvo projednalo výši vodného a stočného a shodlo se, že jeho výše zůstane na 
úrovni loňského roku (200 Kč na dospělou osobu trvale hlášenou; 800 Kč na připojenou 
nemovitost bez osob s trvalým pobytem). Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i 
přítomným občanům sdělit své stanovisko. M. Vaclíková vznesla návrh na odpuštění poplatku 
za psa pro seniory. Poplatek je podle ní vysoký a pro starší spoluobčany představuje zásah do 
napjatého důchodového rozpočtu, navíc některé obce mají výjimku z povinnosti platby pro 
starší spoluobčany zavedenou. Přítomné ZO věc projednalo a dospělo ke shodě, že částka za 
poplatek za psa 50 Kč / rok je zcela minimální a z principu správná, není tedy důvod systém 
poplatku měnit. 

Návrh usnesení 2023-10/7: Zastupitelstvo schvaluje záměr ponechat výši vodného a stočného na 
stávající úrovni a za stávajících pravidel. Výsledek hlasování: Pro 5 Proti 0 Zdrželi se 0. 
Usnesení bylo přijato. 

8. Předsedající zastupitelstvo seznámil s návrhem rozpočtu obce na r. 2024 a návrhem 
střednědobého výhledu rozpočtu na r. 2024-2026. Oba návrhy byly vyvěšeny na úřední desce 
(včetně el. úřední desky na webových stránkách obce) od 25.11. do 12.12.2023 (příloha č. 7). 
Rozpočet je navržen jako vyrovnaný ve výši 2 590 000 Kč. ZO návrh rozpočtu projednalo bez 
výhrad a připomínek. Předsedající požádal zastupitelstvo o souhlas s tím, že schvalování 
rozpočtových opatření zůstane kompetenci starosty za stávajících podmínek: v příjmech bez 



omezení, ve výdajích taková, která nenavýší celkové výdaje o více než 300 000 Kč bez DPH, 
s výjimkami mimořádných událostí, které může rovněž schvalovat starosta.  

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. Žádná další stanoviska ani výhrada sdělena nebyla. 

Návrh usnesení 2023-10/8a: Zastupitelstvo projednalo a schvaluje bez výhrad rozpočet obce na 
r. 2024 jako vyrovnaný s příjmy a výdaji ve výši 2 590 000 Kč. Návrh rozpočtu byl vyvěšen na 
úřední desce (včetně el. úřední desky na webových stránkách obce, umožňující dálkový 
přístup) od 25.11. do 12.12.2023. Zastupitelstvo obce pověřuje starostu obce ke schvalování 
rozpočtových opatření v příjmech bez omezení, ve výdajích takových, která nenavýší celkové 
výdaje o více než 300 000 Kč bez DPH, s výjimkami mimořádných událostí, které může rovněž 
schvalovat starosta. Výsledek hlasování: Pro 5 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 

Návrh usnesení 2023-10/8b: Zastupitelstvo projednalo a schvaluje bez výhrad střednědobý výhled 
rozpočtu obce na r. 2024-2026. Výsledek hlasování: Pro 5 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo 
přijato. 

9. Starosta požádal ZO o návrhy termínů zasedání zastupitelstva v r. 2024. Byly konsenzuálně 
navrženy termíny na zasedání ve dnech 13.2., 16.4., 18.6. 2024 vždy od 19:00 hodin. 

Návrh usnesení 2023-10/9: Zastupitelstvo schvaluje termíny dalších zasedání zastupitelstva na 13.2., 
16.4., 18.6. 2024 vždy od 19:00 hodin.  Výsledek hlasování: Pro 5 Proti 0 Zdrželi se 0. 
Usnesení bylo přijato. 

10. Předsedající dále vyzval předsedy jednotlivých výborů ke zprávě o proběhlé či plánované 
činnosti jednotlivých výborů. Předseda finančního výboru přednesl zprávu o činnosti 
finančního výboru; informoval ZO o proběhlém auditu, dále byl s výborem konzultován 
rozpočet obce na následující období. Předsedkyně kontrolního výboru informovala ZO o  
činnosti kontrolního výboru, další zasedání výboru je plánováno na 9.1.2024. Před 
hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své stanovisko. 
Žádné další stanovisko sděleno nebylo. 

Návrh usnesení 2023-10/10: Zastupitelstvo bere na vědomí zprávu o činnosti výborů. Výsledek 
hlasování: Pro 5 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 

11. Vedení obce předneslo informace z obecního úřadu: 

- 13.11. proběhl dílčí audit od KÚ, bez výhrad 

- 17.12. bude u přístřešku KD od 14 hod. živý Betlém 

- Bylo dokončeno a obci předáno boční zakrytí dřevěného přístřešku KD 

- Bylo demontováno oplocení prostoru před přístřeškem, další revitalizace prostoru je 
plánována na jaro 2024 

- S ohledem na posunutí značky označující obec byl přemístěn radar ze směru od Ločenic 

- Bylo opraveno a doplněno osvětlení vánočního stromu 

- 3.12.2024 proběhla společenská akce Rozsvícení vánočního stromu 

- 9.12. proběhl tradiční Polžovský punč s koncertem 

- Vedení obce gratulovalo k životnímu jubileu M. Ančincovi 

Různé: 

- M. Vaclíková vznesla požadavek na úplný zákaz užití pyrotechniky v obci a zejména u KD 
Mokrý Lom. Rachejtle občas dopadají i na její pozemky, obává se o majetek, potažmo 
zdraví. ZO se obecně shodlo, že použití pyrotechniky je obecně legální a obec vzhledem 
ke své velikosti a rozvržení není schopna poskytnout specifický vhodný prostor pro 
užívání běžně dostupné sváteční pyrotechniky. Navíc je pyrotechnika v obci užívána 



nárazově jen jednou ročně.  Typicky je její používání spojeno s oslavou konce roku. 
Nejedná se tedy o soustavný, často se opakující problém. Rachejte ohrožující soukromé 
nemovitosti jsou dle sdělení paní Vaclíkové odpalovány během oslav Silvestra od KD 
Mokrý Lom. V uvedeném termínu není v KD hlášena žádná soukromá či obecní akce, ZO 
předpokládá, že oslava v KD proběhne tradičně pod záštitou a dozorem dobrovolných 
hasičů obce v prostorách spolku vyhrazených. Bude tedy nejúčelnější, pokud paní M. 
Vaclíková osloví s žádostí o omezení pyrotechniky velitele SDH Mokrý Lom, pana Václava 
Vaclíka ml. Obec omezení použití pyrotechniky podpoří na komunikačních kanálech obce 
výzvou pro občany.  

 

Zasedání zastupitelstva bylo ukončeno ve 20:00 hod. 

 

Zapsal M. Brůžek 

Ověřovatelé:   Petr Dychtl 

  Denisa Zvoníčková 


